
  

 

 

 

 

 

 

MÖTESANTECKNINGAR 

 

Tid: måndagen den 10 mars 2025, kl. 13:00 – 14:30 

Plats: Zoom 

Deltagare:  

Anneli Harlén, ordf., Havs- och vattenmyndigheten 

Kristin Löwenborg, Naturvårdsverket 

Mattias Sandberg, Skogsstyrelsen 

Maria Tengö, Stockholm Resilience Centre 
Camilla Sandström, Umeå Universitet 

Helena Björck, Svenska Unescorådet 

Linda Salomonsson, Svenska Unescorådet 

Josefin Olsson, Klimat och näringslivsdepartementet 

Johanna MacTaggart, Biosfärrådet 

 
 

Mötesagenda: 
 

1. Mötets öppnandes 
Anneli hälsade mötesdeltagare varmt välkomna. 

 

2. Fastställande av dagordning 
Dagordning fastställdes utan ändringar.  

 
3. Föregående mötesanteckningar – Beslut 

Inga synpunkter framfördes på anteckningarna från föregående möte. 

Dessa lades därmed till handlingarna. 

 

4. Lägesuppdatering – Information 

En lägesuppdatering hade skickats ut till ledamöterna i förväg. Johanna 
förtydligade följande punkter: 

• Planeringen för att uppdatera hemsidan med en interaktiv exempelsam-

ling har påbörjats. 
• Östra Vätterbranterna håller årsmöte i slutet av mars, där nya stadgar ska 

antas. Därefter kan rekryteringen av en koordinator inledas. 

• Storkrikets ansökan har granskats av International Advisory Committee 
(IAC). IAC kommer att lämna en rekommendation till den globala styrel-

sen inför beslut om eventuell biosfärområdesstatus. Det är redan klart att 
Storkriket behöver komplettera sin ansökan med underlag om militärens 
påverkan på biologisk mångfald i det föreslagna kärnområdet, Revinge-

heds övningsfält. Vi inväntar den officiella rekommendationen från IAC. 

 



5. Halvtidsuppföljning Vindelälven-Juhttádahkka – Diskussion och 
beslut 

Kommittén beslutade att stödja förslaget, med ett förtydligande av be-
greppet "arena" samt en uppmuntran att fortsätta utveckla detta koncept, 
inklusive lärandet kring biosfärområdets roll som arena. 

Johanna kompletterar förslaget enligt kommitténs beslut. 

 
6. Halvtidsuppföljning Voxnadalen – Diskussion och beslut  

Kommittén beslutade att stödja förslaget på samma grunder som för 
Vindelälven-Juhttádahkka. Dessutom uppmuntras biosfärområdet att ar-
beta vidare med att identifiera relevanta ingångar för att öka engageman-
get. 

Johanna kompletterar förslaget enligt kommitténs beslut. 

Efterföljande diskussion: 
Det diskuterades hur goda exempel kan kommuniceras och vad myn-

digheter kan testa. Flera ledamöter såg potential i att använda biosfärom-
råden som testbäddar för den nya restaureringsförordningen. Det är dock 

oklart om detta kan genomföras inom det första projektåret. Biosfärom-
rådena kan på längre sikt ha en viktig roll i att stödja myndigheter, sär-
skilt kopplat till arenafunktionen. 

Frågeställningar: 

• Hur når information om restaureringsförordningen ut till biosfärområdena? 
• Kan biosfärområdena förbereda sig på de möjligheter som förordningen 

innebär? 

Johanna tar med frågorna till Biosfärrådet. 

 

7. Kommunikationsinsatser - Information från ledamöter 

• Helena rapporterade från det första mötet med kommunikationsnätverket, 
där Svenska Unescorådet, biosfärområdenas kommunikatörer och koordi-

natörer deltog. Även Robert och Emma från Azote närvarade. 
• Mötet visade att biosfärområdena har mycket olika förutsättningar för 

kommunikation, vilket skapar behov av en kartläggning. 
• Svenska Unescorådet arbetar med en broschyr om biosfärområden i Sve-

rige, inklusive goda exempel. Den planeras att tryckas under hösten. 

• Azote föreslog att ett nationellt nyhetsbrev skapas för att samla och 
sprida nyheter från alla biosfärområden. Målgruppen skulle vara nationella 

myndigheter och forskare. Förslaget mottogs positivt av biosfärområdena. 
• Kommunikationsnätverket planerar att träffas ungefär var sjätte vecka. 

Nästa möte hålls i Blekinge Arkipelag. 

• Se över Pdf-en Biosfärområden som testbäddar med avseende på ”neutral 
arena”. 



Laget runt: 

• Anneli fortsätter arbetet med kopplingen mellan biosfärområden och res-
taureringslagen. 

• Mattias tar med biosfärområdestanken i dialogen med regionala utveck-
lingsgrupper. 

• Camilla håller en kurs om samverkan som verktyg för miljömål, där stu-
denterna intervjuar biosfärområden och återkopplar resultaten. 

• Camilla lyfte idén om en studie kring forskningsprojekt i biosfärområden – 
vad har fungerat och varför? Johanna nämnde en tidigare studie av Sven-
ska Unescorådet på samma tema. Rapporten finns här: 

https://biosfarprogrammet.se/wp-
content/uploads/Forskningssamarbeten.biosfaromraden.pdf 

• Camilla skriver några korta punkter till Helena ang möjlighet för praktik-
plats för student till hösten. Camilla ser möjlighet för någon att skriva ett 
masterarbete efter praktik. 

Frågan tas upp igen vid nästa möte. 

8. Övriga frågor: 
o Mattias informerade kort om Skogen 2.0 Mer information kommer 

senare när projektet hunnit utvecklats lite mer.  
o Nästa möte hålls den 5 maj kl 13-15. Den huvudsakliga punkten på 

mötesagendan kommer vara kommitténs svar på Kristianstads Vat-

tenrikes remissversion av sin andra 10-årsutvärdering. Johanna in-
formerade kort om tidigare praxis för 10-årsutvärderingar.    
 

9. Mötets avslutande 
Mötet avslutades 

 
 
 

Vid pennan: Anneli och Johanna 
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